



외국인 유학생 필수 법정교육 수강 안내

안녕하세요. 경희대학교 글로벌교육지원팀입니다.

우리나라에서 유학하는 외국인 학생들은 대한민국 교육부와 법무부에서 정한 규정에 따라 아래의 교육을 필수적으로 이수하여야 합니다.

과목명	교육시간	이수기준	교육내용	교육방법
성폭력 예방교육	1년에 1회 이상, 1시간 이상	학부/대학원 재학생의 80%이상	유학생들의 성에 대한 건전한 가치관 함양과 성희롱, 성매매, 성폭력 예방 등에 대한 교육	온라인 또는 오프라인 교육
한국법령 이해 교육	학기당 1회, 1시간 이상	학부/대학원 재학생의 60%이상	한국 생활을 위한 기본적인 법 이해 교육	

만약, 외국인 유학생이 해당 **교육을 이수하지 않으면 다음과 같은 불이익이 발생**할 수 있으니 유학생 여러분들은 반드시 해당 교육을 온라인으로 수강해 주시기 바랍니다.

1. 유학비자 체류기간 연장 신청시 모든 국가 유학생 은행잔고증명서 심사
2. 시간제 취업(아르바이트) 가능시간 축소(학부 : 25시간 > 20시간, 대학원 : 35시간 > 30시간)
3. 2023년도 1학기 수강 신청 불가
4. 글로벌교육지원팀 운영 프로그램 신청 불가: 장학금, 취업프로그램, 토픽 지원금, 문화체험 등
5. 체류 관련 업무 지원 불가: 체류자격 변경, 체류기간 연장, 시간제 취업 등 비자 관련 업무

수강기간 : 2022년 12월 05일(월) ~ 2023년 2월 28일(화)

수강방법 및 문의

▶ [경희대학교 e-campus\(상세 내용 첨부 참조\)](#)

▶ 문의 : 각 소속캠퍼스 글로벌교육지원팀

서울 02-961-0216,0920,2206 / globalcenter@khu.ac.kr

국제 031-201-3967~8

/ khuisss@khu.ac.kr

Notice on Mandatory Education for Int'l Students



Greetings from the Office of International Affairs, International Student & Scholar Services(ISSS), Kyung Hee University.

International students studying in Korea must complete the following education in accordance with the regulations set by the Ministry of Education and the Ministry of Justice of the Republic of Korea.

Subject	Education Hour	Criteria	Contents	Method
Sexual Violence Prevention	More than 1 hour at least once a year	At least 80% of undergraduate/graduate enrolled students	Education on cultivating healthy values of sex and preventing sexual harassment, prostitution, and sexual violence, etc for international students.	Online or Offline education
Understanding Korean Laws	More than 1 hour at least once a semester	At least 60% of undergraduate/graduate enrolled students	Basic Law – Understanding Education for Life in Korea	

If an international student **does not complete the education, the following disadvantages may occur.**

1. Extra documents needed to apply for visa extension: all international students MUST submit their bank balance certificates.
(Currently only students with a low GPA must submit this document.)
2. Reduction of allowed time per week for part-time jobs (undergraduate : 25 hours > 20 hours, graduate : 35 hours > 30 hour)
3. Course registration will be blocked for the spring semester 2023. (Unlocked after completion)
4. Unable to apply for programs run by the International Student & Scholar Services (ISSS).
: Scholarship, Career Development Program, TOPIK Scholarship, Culture experience etc.
5. Unable to apply for visa support services : changing visa status, visa extension, part-time job etc related to visa

 **Period of Education Available : 2022.12.05(Mon) ~ 2023.02.28(Tue)**

 **How to take course and Enquiry**

▶ [Kyung Hee University e-campus \(see attachment for details\)](#)

▶ Enquiry : ISSS office in your affiliated campus

Seoul 02-961-0216, 0920, 2206 / globalcenter@khu.ac.kr

Global 031-201-3967~8 / khuiss@khu.ac.kr



外国留学生法定教育必修课程指南

同学们好，这里是庆熙大学国际处ISSS。
按照韩国教育部和法务部的规定，在韩国留学的所有外国学生
都需要完成以下教育课程。

课程名称	教育时间	进修标准	教育内容	教育方法
性暴力预防教育	通过每年至少1次，1小时以上	全校在校生中80%以上的本科生/研究生	培养留学生对性健康的价值观、对性骚扰、性交易、性暴力预防等的教育	线上或线下教育
韩国法令理解教育	通过每学期1次，1小时以上	全校在校生中60%以上的本科生/研究生	韩国生活的基本法律理解教育	

如果外国人留学生不听这个课的话，可能会给大家带来许多不便，请大家务必听完以上的在线课程。

1. 留学签证申请延长滞留期限时，所有国家的留学生都需要审核银行存款证明书。
2. 缩短时间制就业(打工)时间 (本科：25小时>20小时，研究生：35小时>30小时)
3. 2023学年第一学期不能选课
4. 不能申请ISSS运营项目：奖学金、就业项目、TOPIK支援费、文化体验等
5. 不能申请滞留相关业务：滞留资格变更、滞留期限延长、时间制就业等签证相关业

听课时间：2022年12月5日(周一) ~ 2023年2月28日(周二)

听课方法及咨询

▶ [庆熙大学 e-Campus](#) (详细内容请参考附件)

▶ 咨询：各校区-国际处ISSS办公室

首尔 02-961-0216,0920,2206 / globalcenter@khu.ac.kr

国际 031-201-3967~8

/ khuisss@khu.ac.kr